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Notulen (concept) van de Algemene Ledenvergadering (ALV)  

woensdag 27 november 2024. Aanvang: 19.00 uur. 

Aanwezig: 27 leden 

 

1. Opening  

De voorzitter van het Koninklijk Zeeuwsch Genootschap der Wetenschappen (KZGW), de 

heer Van Druenen, opent de vergadering om 19.00 uur en heet de aanwezige leden van harte 

welkom. 

 

2. Berichten van verhindering, mededelingen en ingekomen stukken  

a. Er zijn 27 leden aanwezig en er zijn 13 afmeldingen van leden. 

b. Er zijn geen mededelingen, anders dan die later in de vergadering nog terugkomen. 

c. Er zijn geen ingekomen stukken, ook niet van leden naar aanleiding van de agenda en de 

bijlagen.  

d. Voor wat betreft de twee punten ‘Mededelingen’ en ‘Ingekomen stukken’ benadrukt de 

voorzitter nog eens dat sinds 2019 de routine wordt gevolgd dat onderwerpen die hieronder 

vallen, maandelijks in de digitale nieuwsbrief worden gemeld. Op de website staan 

(https://kzgw.nl/nieuws/) en elk kwartaal in de rubriek ‘Mededelingen’ in Tijdschrift 

Zeeland.  

e. In verband met het voorgaande: ontvangt u de nieuwsbrief nog niet? Dan zouden wij graag 

uw e-mailadres ontvangen (op: info@kzgw.nl). U krijgt dan vanaf de eerstvolgende editie 

de nieuwsbrieven, die ook te lezen zijn op onze website: 

https://kzgw.nl/publicaties/nieuwsbrief-archief/.  

 

3. Notulen Algemene Ledenvergadering 23 mei 2024 (zie ook: (https://kzgw.nl/bestuurlijk) 

a. Algemeen: op twee plaatsen in de notulen wordt het jaar 2023 vermeld. Dit moet beide 

keren 2024 zijn. 

b. Agendapunt 4, tweede aandachtstreepje: de vraag ‘Hoe wetenschappelijk is het KZGW 

nog?’ is besproken met de Werkgroep Cultuurhistorie. Deze werkgroep is 

verantwoordelijk voor het organiseren van congressen, symposia en lezingen en ziet 

mogelijkheden om over de vraagstuk van de wetenschappelijkheid een evenement te 

organiseren. Een bijkomend idee is dat de werkgroep het wil verbinden met de vraag in 

hoeverre de ideeën van de Verlichting nog een rol spelen in de maatschappij in het 

algemeen en bij het KZGW in het bijzonder. Binnenkort (23 december 2024) zal ter 

voorbereiding een eerste overleg worden gehouden. Mevrouw Heyning merkt in verband 

hiermee op dat de afkorting KZGW weliswaar de letter ‘W’ van het woord ‘Wetenschap’ 

in zich draagt, maar dat de betekenis ervan niet meer automatisch door iedereen zal 

worden ervaren. Zie ook een bekend merk als ANWB dat iedereen tegenwoordig 
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associeert met auto’s terwijl de ‘W’ oorspronkelijk voor ‘Wielrijders’ staat. Dit blijft een 

aandachtspunt omdat bij het KZGW de wetenschap nadrukkelijk in beeld moet blijven in 

verband met onze doelen en onze missie. 

c. Agendapunt 4, derde aandachtstreepje: de voorzitter laat de twee covers zien van Archief 

2024 Deel I en Deel II:  
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De afbeeldingen achtereenvolgens: (1) ‘De stat Middelburg. Gesigt buyten Vlissyngse 

poort’. Tekening door Gerrit de Grendel, 1745. Bron: Historisch-topografische atlas 

‘Zelandia Illustrata’ van het Koninklijk Zeeuwsch Genootschap der Wetenschappen 

(KZGW), ZI-II-0227. En: (2) In januari ontving het Genootschap van mevrouw J. van de 

Ven-van Overbeeke een houten kop van St. Joris afkomstig uit de in mei 1940 afgebrande 

St. Jorisdoelen in Middelburg. Deze kop heeft een plaats gekregen in de collectie van het 

Zeeuws Museum onder inventarisnummer G23-001. 

d. Agendapunt 5: (schriftelijk binnengekomen) De heer Heerebout verwijst naar de zin: "Het 

bedrag wordt bij het vermogen gevoegd  en zal worden verdeeld over de verschillende 

fondsen van het KZGW." Hier zou kunnen worden volstaan met alleen de mededeling dat 

het legaat wordt toegevoegd aan het vermogen. Dat we vanuit het vermogen de fondsen 

(aan) vullen is een bekend gegeven.  

e. Agendapunt 6: De thesaurier is samen met de Kascommissie aan de slag gegaan met de 

drie aanbevelingen van de Kascommissie naar aanleiding van de jaarrekening 2023.  

f. Agendapunt 8b: De heer Gerard van der Wal is als vrijwilliger volop bezig met zijn taken 

als adviseur van het bestuur. Momenteel lopen er onder andere besprekingen met/over: 

Mondriaanfonds (subsidie digitalisering collecties), Informatiecentrum Slavernijverleden 

(netwerk en subsidies), Provincie (netwerk), Gemeente Middelburg (netwerk), Erfgoed 

Zeeland (subsidies via de Coöperatie erfgoedorganisaties), HZ (samenwerking), Economic 

Board (netwerk), UCR Studium generale (samenwerking). 

g. De tekst van de notulen wordt goedgekeurd.  

h. Er zijn verder geen vragen of opmerkingen vanuit de vergadering, waarna de notulen met 

volledige instemming worden vastgesteld. 

 

4. Begroting 2025 (zie ook: https://kzgw.nl/bestuurlijk/,  

a. De thesaurier, de heer Verhaeghe-de Naeyer geeft een toelichting op de begroting 2025: 

- Deze begroting is gemaakt op basis van ‘going concern’1: alle activiteiten die regulier 

in het jaar plaatsvinden zijn hier meegenomen. Bijzondere activiteiten, zoals het 

uitgeven van boeken, het organiseren van symposia en dergelijke zijn hier in principe 

niet meegenomen. Voordat zo’n activiteit door het bestuur wordt aangenomen zal er 

een adequate dekking voor gevonden moeten worden. Deze dekking vindt dan plaats 

door subsidies, donaties, separaat inschrijfgeld of soms een dotatie vanuit de reserves. 

Ten opzichte van de begroting 2024 zijn er de onderstaande  aanpassingen:  

 
1 De aanname dat een organisatie in de voorzienbare toekomst (meestal 12 maanden) geen risico van 

liquidatie loopt. Het impliceert dat de organisatie haar activiteiten kan voortzetten met het oog op de 

langere termijn, 
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- De kosten van het secretariaat zijn naar boven toe aangepast, dit is meer een 

indexaanpassing. Het Bestuur gaat er hierbij van uit dat deze kosten binnen het budget 

blijven in samenspraak met het secretariaat.  

- De kosten website en PR worden met een stijging van 5000 euro aangepast. Deze 

aanpassing is het gevolg van regulier geplande updates van de website van de KZGW.  

- De kosten van het Zeeland paviljoen bij de Zeeuwse bibliotheek zijn voor het eerst in 

2025 meegenomen, hierbij wordt uitgegaan van 4 exposities per jaar. Voorlopig staat 

hier een bedrag voor van 2000 euro. NB: dit bedrag wordt aangepast naar 4000 euro 

(zie hieronder bij agendapunt 4f. 

- De kosten van de commissie jeugd kennen in 2025 nog een uitloop, waarna deze 

kosten volledig wegvallen in 2026. Naast deze kosten is ook de jaarlijkse bijdrage van 

het Hurgonje fonds weggevallen.  Als dekking van de kosten in 2025 ontvangt het 

KZGW een bijdrage van het Cultuurfonds.  

- De kosten van Tijdschrift Zeeland worden jaarlijks aangepast naar 20.000 euro. Naast 

deze kosten worden bij de opbrengsten separaat bij de baten meegenomen voor een 

bedrag van 3000 euro. Deze opbrengst bestaat uit advertentieopbrengsten en losse 

verkoop Tijdschrift Zeeland.  

- De totale begroting is sluitend gemaakt dank zij een opbrengst uit de koersresultaten 

van 25.000 euro. Deze opbrengst neemt de KZGW mee als verwachte jaarlijkse 

opbrengst op het vermogen van de KZGW als gevolg van koersresultaten op aandelen 

en obligaties. De verwachting van het bestuur is dat deze opbrengsten gerealiseerd 

worden gemiddeld over een periode van 10 jaar. Dat betekent dat er wel jaarlijks 

afwijkingen kunnen plaatsvinden. Tot en met eind oktober was de koersresultaat op de 

opbrengsten van de KZGW circa 60.000 euro. 

b. Er ontstaat een discussie over de toegenomen kosten van Tijdschrift Zeeland en de 

jaarboeken Archief. De thesaurier antwoordt dat de meerkosten voor het tijdschrift worden 

gedekt door de extra inkomsten uit losse verkoop en advertenties (zie ook de opmerking 

hierboven). Vanwege de grote promotionele kracht van het tijdschrift zal de uitgave 

vooralsnog in papieren vorm gehandhaafd blijven, uiteraard altijd in combinatie met de 

digitale uitgave voor de digitale leden. Vanuit der ALV komt de suggestie om voor het 

jaarboek een constructie te bedenken waarin de leden standaard de digitale versie 

ontvangen en tegen meerkosten de gedrukte versie door middel van Printing on Demand 

(POD). De voorzitter vertelt dat er momenteel een plan wordt uitgewerkt waarbij deze 

combinatie ook voor de Werken kan worden toegepast. Bijkomende aantrekkelijke 

mogelijkheid is die van uitgeven in ‘Open Access’. In de wetenschappelijke wereld is het 

publiceren van een artikel of een boek door middel van Open Acces de norm aan het 

worden. Het is voor een auteur natuurlijk altijd mooi wanneer een boek of een artikel ook 

in druk wordt uitgegeven, maar het bereik van Open Acces (en daarmee de kans te worden  
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geciteerd) is inmiddels veel groter. In het voorstel zal Open Acces een van de 

mogelijkheden worden, zij het altijd in combinatie met POD. Of dit voor het jaarboek de 

norm kan worden, is een onderwerp van latere, discussie en besluitvorming.  

c. Mevrouw van Druenen merkt op dat de leden met het volledig lidmaatschap nu veel waar 

voor hun geld krijgen. Wanneer de publicaties gedeeltelijk digitaal zullen worden, is de 

kans groot dat men naar alternatieven gaat zoeken die minder geld kosten. De voorzitter 

zegt toe dat hiermee voorzichtig zal worden omgesprongen.  

d. De heer Van Damme vraagt wanneer de automatische incasso voor de leden is geregeld. 

De thesaurier antwoordt dat dit bij de contributiebrief voor 2025 zal worden gemeld aan de 

leden en een jaar later in werking treedt. 

e. De voorzitter meldt dat er, naast het reeds tijdens de ALV van 22 mei 2024 genoemde 

legaat van 149.000 euro van erfgenamen van de heer C.J. Vogel te Leiden, nu een legaat is 

ontvangen van 15.000 euro van de erfgenamen van de heer P.J. van Sluijs te Goes.  

f. De heer Wiggers merkt op dat het budget voor de exposities 1000 euro per expositie 

bedraagt. Er zijn in 2025 vier exposities gepland. Het bedrag zou daarom moeten worden 

verhoogd naar 4000 euro. Dit is akkoord voor de ALV.  

g. Mevrouw Gossije vraagt of de twee delen van het jaarboek nu wel door de brievenbus 

kunnen. Dit gezien met de meerkosten wanneer het pakketten worden waarvoor moet 

worden aangebeld. De voorzitter antwoordt dat hiermee rekening is gehouden.  

h. Er zijn geen vragen of opmerkingen meer. De begroting 2025 wordt goedgekeurd.  

 

5. Mutaties bestuur, commissies en werkgroepen 

a. Vertrekkend bestuurslid: mw. M. (Margot) Verhagen.  

b. Vertrekkend conservator Zelandia Illustrata: mw. J.G.M. (Anna)  de Bruyn. 

c. Benoeming van de heer G. (Gerard) Basset als lid van het bestuur. De heer Basset stelt 

zich kort voor. De ALV gaat onder applaus akkoord met diens benoeming.  

d. Benoeming leden Commissie Zeelandpaviljoen: A. (Aagje) Feldbrugge, M. (Marianne) 

Gossije, C.E. (Katie) Heyning, M. (Rien) Sanderse, A. (Arnold) Wiggers. De heer Wiggers 

merkt hierbij op dat de oorspronkelijke commissie, die verantwoordelijk was voor de 

uitwerking van de plannen voor het Zeelandpaviljoen en de eerste expositie, hiermee 

gedeeltelijk is vervangen. De ALV gaat onder applaus akkoord met de herbenoeming van 

de reeds zittende leden van de commissie en met de benoeming van de nieuwe leden. .  

 

6. Rondvraag 

- De vragen voor de rondvraag zijn verwerkt in de verschillende agendapunten. 

 

7. Sluiting 

De voorzitter sluit om 20.00 uur de vergadering onder dankzegging voor ieders aanwezigheid. 
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TONEEL 

Na de pauze het theaterstuk met historische lading: ‘Het verweer’ opgevoerd. Acteur van dienst: 

Mels Hoogedoorn. Tekst en regie: Rens Schot.  

“Aan het begin van de Tweede Wereldoorlog wordt Hendrik Wouter Van Tijen benoemd tot directeur van 

de Koninklijke Maatschappij De Schelde in Vlissingen. Hij staat niet te springen om die positie, maar 

weigeren is geen optie. De Duitsers hebben werk voor De Schelde. Alle werknemers zijn afhankelijk van 

deze scheepswerf, maar in feite geldt dat voor heel Walcheren: kleine bedrijven, middenstanders: bijna 

iedereen zit aan De Schelde vast. Maar meewerken is collaboratie. Van Tijen kiest voor werk. Een keuze 

ingegeven vanuit de zorg voor zijn personeel, maar ook vanuit zijn persoonlijk leven. Na de oorlog wordt 

hij veroordeeld. In ‘Het Verweer’ spreekt de directeur zich uit.” 

  


